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مستخلص البحث:
استهدف البحث الحالي دراسة التفاعل بين نمطي المناقشات الإلكترونية (المضبوطة، الحرة) والأسلوب المعرفي (المستقل، المعتمد) في بيئة التعلم الإلكترونية وأثره على تنمية مهـارات صيانة الأجهزة التعليمية لدى طلاب تكنولوجيا التعليم. استخدم التصميم التجريبي (2×2)، حيث تضمن التصميم التجريبي متغيرًا مستقلًا هو نمط المناقشات الإلكترونية بمستويين (المضبوطة، الحرة)، ومتغير تصنيفي هو الأسلوب المعرفي (المستقل، المعتمد). وتمثل المتغير التابع في الجانب المعرفي والجانب الأدائي لمهارات صيانة الأجهزة التعليمية. وتمثلت أدوات البحث في اختبار تحصيلي وبطاقة ملاحظة. وتكونت عينة البحث من (120) طالبًا وطالبة من الفرقة الرابعة تكنولوجيا التعليم بكلية التربية النوعية جامعة بنها، في الفصل الدراسي الثاني للعام الجامعي (2018، 2019)، تم توزيعهم على (4) مجموعات تجريبية، واستخدم تحليل التباين ثنائي الاتجاه. وأوضحت النتائج أن (1) نمط المناقشات المضبوطة أفضل من نمط المناقشات الحرة ، (2) الأسلوب المعرفي المستقل أفضل من الأسلوب المعرفي المعتمد، (3) المجموعة التجريبية (المناقشة الإلكترونية المضبوطة ذو الأسلوب المعرفي المعتمد)  والمجموعة التجريبية (المناقشة الإلكترونية الحرة ذو الأسلوب المعرفي المستقل) أفضل المجموعات التجريبية حال التفاعل بين نمطي المناقشات الإلكترونية والأسلوب المعرفي. وفي ضوء ذلك قدم البحث مجموعة من التوصيات والمقترحات المناسبة.
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Abstract
The current research aimed to investigate the interaction between both types of electronic discussions (controlled, free) and the cognitive style (independent, dependent) in the e-learning environment and its impact on developing educational equipment maintenance skills among educational technology students. The experimental design (2×2) was used where the experimental design included an independent variable which is the style of electronic discussions at two levels (controlled, free), and a categorical variable is the cognitive style (independent, dependent). The dependent variable is represented in the cognitive side and the performance side of educational equipment maintenance skills. The research instruments were an achievement test and an observation checklist. The research subjects consisted of (120) male and female fourth year students enrolled in the Educational Technology department, Faculty of Specific Education, Benha University, in the second semester of the academic year (2018, 2019). They were distributed into (4) experimental groups, and two-way analysis of variance was used. The results showed that (1) the controlled discussion style is better than the free one, (2) the independent cognitive style is better than the dependent, (3) the experimental group (the controlled electronic discussion with the dependent cognitive style) and the experimental group (the free electronic discussion with the independent cognitive style) is the best of the experimental groups in the case of interaction between the two types of electronic discussions and the cognitive style. In light of this, the research presented a set of appropriate recommendations and suggestions.
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